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Innlandsstrategien 2024-2028 (2035) - høringsuttalelse fra Gjøvik kommune 
 
Gjøvik kommune viser til forslag til Innlandet fylkeskommunes høringsforslag for Innlandsstrategien 
2024 – 2028 (2025), mottatt 8. mai 2024. Formannskapet i Gjøvik kommune behandlet høringsutkast 
til Innlandsstrategien i sak 120/2024, 19. juni 2024 og, fattet vedtak om å sende høringsuttalelse.  
 
 
Høringsuttalelse fra Gjøvik kommune 
 
Gjøvik kommune vil berømme fylkeskommunens utkast til Innlandsstrategi, og spesielt det grundige 
og omfattende kunnskapsgrunnlaget som også vil være relevant for Gjøvik kommune å benytte seg 
av i arbeidet med kommunens strategiske planer. Gjøvik kommune ser det som positivt at 
fylkeskommunen nå har ryddet opp i flere eldre regionale planer og strategier, og at det nå foreligger 
et felles rammeverk for hele fylket. 
 
Kommunesektoren og fylkeskommunene er to viktige forvaltningsnivåer og samfunnsaktører med 
ulike ansvar. Gjøvik kommune vil påpeke at det er vesentlig at fylkeskommunen i viktige prosesser, 
som for eksempel arbeidet med Innlandsstrategien, legger opp en fremdrift med høringsfrister som 
gjør at kommunene kan gjennomføre gode interne prosesser med politisk involvering i 
høringsperiodene.  
 
Gjøvik kommune støtter fylkeskommunen i valget om å holde fast på en overordnet innretning der 
visjon og innsatsområder står fast. Intensjonen med overordnet og strategiske planverk er at de skal 
ha langsiktige perspektiver. Implementering og innrulling av overordnede strategier er tidkrevende, 
og det fremstår som lite rasjonelt om det skal gjøres vesentlige endringer hvert fjerde år. Videre er 
det begrunnet med at fylkeskommunen ønsker at planstrategien skal være gjenkjennelig. Gjennom 
de tre regionale planene, vedtatt i 2023, er det sikret oppdatert planverk for utvikling og 
prioriteringer de neste årene.  
 
Gjøvik kommune ser at innsatsområdene til Innlandet fylkeskommune ivaretar sentrale utfordringer 
og viktige utviklingstrekk. Samfunnet har endret seg de siste årene, hvor omstilling til et mer 
bærekraftig samfunn med bedre og mer robust ressursforvaltning og tjenesteutvikling er viktig. Dette 
gjelder også for Gjøvik kommune.    
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Høringsuttalelse fra Gjøvik kommune 

Gjøvik kommune vil berømme fylkeskommunens utkast til Innlandsstrategi, og spesielt det grundige 
og omfattende kunnskapsgrunnlaget som også vil være relevant for Gjøvik kommune å benytte seg 
av i arbeidet med kommunens strategiske planer. Gjøvik kommune ser det som positivt at 
fylkeskommunen nå har ryddet opp i flere eldre regionale planer og strategier, og at det nå foreligger 
et felles rammeverk for hele fylket. 

Kommunesektoren og fylkeskommunene er to viktige forvaltningsnivåer og samfunnsaktører med 
ulike ansvar. Gjøvik kommune vil påpeke at det er vesentlig at fylkeskommunen i viktige prosesser, 
som for eksempel arbeidet med Innlandsstrategien, legger opp en fremdrift med høringsfrister som 
gjør at kommunene kan gjennomføre gode interne prosesser med politisk involvering i 
høringsperiodene. 

Gjøvik kommune støtter fylkeskommunen i valget om å holde fast på en overordnet innretning der 
visjon og innsatsområder står fast. Intensjonen med overordnet og strategiske planverk er at de skal 
ha langsiktige perspektiver. Implementering og innrulling av overordnede strategier er tidkrevende, 
og det fremstår som lite rasjonelt om det skal gjøres vesentlige endringer hvert fjerde år. Videre er 
det begrunnet med at fylkeskommunen ønsker at planstrategien skal være gjenkjennelig. Gjennom 
de tre regionale planene, vedtatt i 2023, er det sikret oppdatert planverk for utvikling og 
prioriteringer de neste årene. 

Gjøvik kommune ser at innsatsområdene til Innlandet fylkeskommune ivaretar sentrale utfordringer 
og viktige utviklingstrekk. Samfunnet har endret seg de siste årene, hvor omstilling til et mer 
bærekraftig samfunn med bedre og mer robust ressursforvaltning og tjenesteutvikling er viktig. Dette 
gjelder også for Gjøvik kommune. 
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Gjøvik kommune skal i gang med revidering av kommuneplanens samfunnsdel. Sett opp mot de fire 
innsatsområdene i Innlandsstrategien, vurderer Gjøvik kommune at Innlandsstrategien har en 
innretning som støtter opp under de sentrale utviklingsområdene som kommuneplanen også må 
løfte frem.  
 
Innlandet fylkeskommunes plangrunnlag og strategier vurderes som både relevante og viktige i det 
videre arbeidet. Gjøvik kommune støtter forslaget om en ny strategi for samferdsel. 
Innlandssamfunnet skal ha robust og bærekraftig infrastruktur som tåler framtidige utfordringer og 
sikrer samfunnets grunnleggende behov. Blant annet betyr det at byer og regionsentre skal være 
attraktive, levende og tilgjengelige. Funksjonell og sterk transport på veg og bane er også viktig. I 
forslaget legges det frem til at en samferdselsstrategi blant annet skal brukes til påvirkning på 
arbeidet med NTP og arbeid opp mot statlige myndigheter. Dette mener Gjøvik kommune er viktig.  
 
Gjøvik har stort behov for store investeringer knytte til sentrale hovedferdselsårer. Spesielt gjelder 
dette hovedtransportårene rv.4 og fylkesveg 33. Det er behov for betydelig forbedring i 
infrastrukturen som sikrer en mer likevektig balanse sett opp mot investeringer på E6 og jernbane 
som skjer på østsiden av Mjøsa. Slik det er i dag har «Vest-Oppland» betydelig svakere infrastruktur, 
og forslag til nasjonal transportplan har ikke gitt noen midler til vårt område. Dette er svært uheldig.  
 
Gjøvik kommune vil videre påpeke at regionale planer må ha en innretning og tydelig mål som bidrar 
til mer likhet i standard og investeringer på vegnettet, som sikrer framtidsrettet og forutsigbart 
transportsystem. Spesielt viktig er det for Gjøvik med ny løsning for rv.4 fra Hunndalen til Mjøsbrua, 
fylkesveg 33 og sammenkoblingen av disse. Det vil være svært uheldig for Gjøvik med en løsning for 
rv. 4 der bare en strekning blir bygd ut, eller at det etableres en ufullstendig løsning både gjennom 
byområdet og nord for sentrum.  
 
Gjøvik kommune har en tydelig forventning om at Innlandet fylkeskommune har fokus på både 
utbedring og prioritering av hovedtransportårer og kollektivtilbudet som skal betjene det nye 
hovedsykehus. Det handler om økt antall reiser knyttet til arbeidsplasser på sykehuset. Dette handler 
om pasienttrygghet og sikkerhet for innbyggere om forutsigbar, rask og trygg veg til sykehuset.  
 
Gjøvik kommune vil, som medlemskommune i ATS Mjøsbyen, vise til intensjonene med samarbeidet; 
å utvikle en felles bo- og arbeidsmarkedsregion og flere grønne reiser. Samferdselsstrategien vil være 
viktig i samspill med staten om NTP. Det vil være viktig, slik kommunen ser det, at en 
samferdselsstrategi for Innlandet understøtter Mjøsbyen-samarbeidet.  
 
Det er videre viktig for Gjøviks utvikling knyttet til både bolig- og arbeidser, at det sikres en 
funksjonell og framtidsrettet infrastruktur.  Det trekkes frem at gode kollektivtilbud er viktig for barn 
og unges livskvalitet. Gjøvik kommune vil påpeke at et godt kollektivtilbud vil være viktig fremover, 
noe som underbygges i «Unge stemmer for Innlandet – en perspektivmelding». Et godt 
kollektivtilbud har stor betydning for å kunne delta på aktiviteter og å ta seg enkelt omkring. Det vil 
også gjøre transport til skole og arbeidsplass enklere for flere. Totalt skaper dette større fleksibilitet 
og handlingsrom ved at en større bo- og arbeidsmarkedsregion blir mer tilgjengelig for flere.   
 
Gjøvik kommune har et konkret innspill til kapittel Industri. I siste avsnitt står det at Innlandet har 
nasjonalt ledende miljøer innen AR/VR, spillutvikling og informasjonssikkerhet. Gjøvik kommune vil 
oppfordre til at dette endres til «ledende miljøer innen AR/VR og spillutvikling, og internasjonalt 
ledende miljøer innen informasjonssikkerhet». I tillegg bør det vurderes om avsnittet suppleres med: 
«Innlandet har nasjonalt/internasjonalt ledende miljøer innen manufacutring/vareproduserende 
industri». Under avsnittet Utdanning og livslang læring, vil Gjøvik kommune påpeke at i tillegg til 
fagutdannelse, har Innlandet sterke teknologimiljøer, som rekrutteres fra realfagselever. Det er 
derfor viktig for Innlandet også har en særskilt satsing på realfag.  
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Gjøvik  kommune  skal  i  gang  med  revidering  av  kommuneplanens  samfunnsdel.  Sett  opp  mot  de  fire   
innsatsområdene  i  Innlandsstrategien,  vurderer  Gjøvik  kommune  at  Innlandsstrategien  har  en   
innretning  som  støtter  opp  under  de  sentrale  utviklingsområdene  som  kommuneplanen  også  må   
løfte  frem.   

Innlandet  fylkeskommunes  plangrunnlag  og  strategier  vurderes  som  både  relevante  og  viktige  i  det   
videre  arbeidet.  Gjøvik  kommune  støtter  forslaget  om  en  ny  strategi  for  samferdsel.   
Innlandssamfunnet  skal  ha  robust  og  bærekraftig  infrastruktur  som  tåler  framtidige  utfordringer  og   
sikrer  samfunnets  grunnleggende  behov.  Blant  annet  betyr  det  at  byer  og  regionsentre  skal  være   
attraktive,  levende  og  tilgjengelige.  Funksjonell  og  sterk  transport  på  veg  og  bane  er  også  viktig.  I   
forslaget  legges  det  frem  til  at  en  samferdselsstrategi  blant  annet  skal  brukes  til  påvirkning  på   
arbeidet  med  NTP  og  arbeid  opp  mot  statlige  myndigheter.  Dette  mener  Gjøvik  kommune  er  viktig.   

Gjøvik  har  stort  behov  for  store  investeringer  knytte  til  sentrale  hovedferdselsårer.  Spesielt  gjelder   
dette  hovedtransportårene  rv.4  og  fylkesveg  33.  Det  er  behov  for  betydelig  forbedring  i   
infrastrukturen  som  sikrer  en  mer  likevektig  balanse  sett  opp  mot  investeringer  på  E6  og  jernbane   
som  skjer  på  østsiden  av  Mjøsa.  Slik  det  er  i  dag  har  «Vest-Oppland»  betydelig  svakere  infrastruktur,   
og  forslag  til  nasjonal  transportplan  har  ikke  gitt  noen  midler  til  vårt  område.  Dette  er  svært  uheldig.   

Gjøvik  kommune  vil  videre  påpeke  at  regionale  planer  må  ha  en  innretning  og  tydelig  mål  som  bidrar   
til  mer  likhet  i  standard  og  investeringer  på  vegnettet,  som  sikrer  framtidsrettet  og  forutsigbart   
transportsystem.  Spesielt  viktig  er  det  for  Gjøvik  med  ny  løsning  for  rv.4  fra  Hunndalen  til  Mjøsbrua,   
fylkesveg  33  og  sammenkoblingen  av  disse.  Det  vil  være  svært  uheldig  for  Gjøvik  med  en  løsning  for   
rv.  4  der  bare  en  strekning  blir  bygd  ut,  eller  at  det  etableres  en  ufullstendig  løsning  både  gjennom   
byområdet  og  nord  for  sentrum.   

Gjøvik  kommune  har  en  tydelig  forventning  om  at  Innlandet  fylkeskommune  har  fokus  på  både   
utbedring  og  prioritering  av  hovedtransportårer  og  kollektivtilbudet  som  skal  betjene  det  nye   
hovedsykehus.  Det  handler  om  økt  antall  reiser  knyttet  til  arbeidsplasser  på  sykehuset.  Dette  handler   
om  pasienttrygghet  og  sikkerhet  for  innbyggere  om  forutsigbar,  rask  og  trygg  veg  til  sykehuset.   

Gjøvik  kommune  vil,  som  medlemskommune  i  ATS  Mjøsbyen,  vise  til  intensjonene  med  samarbeidet;   
å  utvikle  en  felles  bo-  og  arbeidsmarkedsregion  og  flere  grønne  reiser.  Samferdselsstrategien  vil  være   
viktig  i  samspill  med  staten  om  NTP.  Det  vil  være  viktig,  slik  kommunen  ser  det,  at  en   
samferdselsstrategi  for  Innlandet  understøtter  Mjøsbyen-samarbeidet.   

Det  er  videre  viktig  for  Gjøviks  utvikling  knyttet  til  både  bolig-  og  arbeidser,  at  det  sikres  en   
funksjonell  og  framtidsrettet  infrastruktur.   Det  trekkes  frem  at  gode  kollektivtilbud  er  viktig  for  barn   
og  unges  livskvalitet.  Gjøvik  kommune  vil  påpeke  at  et  godt  kollektivtilbud  vil  være  viktig  fremover,   
noe  som  underbygges  i  «Unge  stemmer  for  Innlandet  –  en  perspektivmelding».  Et  godt   
kollektivtilbud  har  stor  betydning  for  å  kunne  delta  på  aktiviteter  og  å  ta  seg  enkelt  omkring.  Det  vil   
også  gjøre  transport  til  skole  og  arbeidsplass  enklere  for  flere.  Totalt  skaper  dette  større  fleksibilitet   
og  handlingsrom  ved  at  en  større  bo-  og  arbeidsmarkedsregion  blir  mer  tilgjengelig  for  flere.    

Gjøvik  kommune  har  et  konkret  innspill  til  kapittel  Industri.  I  siste  avsnitt  står  det  at  Innlandet  har   
nasjonalt  ledende  miljøer  innen  AR/VR,  spillutvikling  og  informasjonssikkerhet.  Gjøvik  kommune  vil   
oppfordre  til  at  dette  endres  til  «ledende  miljøer  innen  AR/VR  og  spillutvikling,  og  internasjonalt   
ledende  miljøer  innen  informasjonssikkerhet».  I  tillegg  bør  det  vurderes  om  avsnittet  suppleres  med:   
«Innlandet  har  nasjonalt/internasjonalt  ledende  miljøer  innen  manufacutring/vareproduserende   
industri».  Under  avsnittet  Utdanning  og  livslang  læring,  vil  Gjøvik  kommune  påpeke  at  i  tillegg  til   
fagutdannelse,  har  Innlandet  sterke  teknologimiljøer,  som  rekrutteres  fra  realfagselever.  Det  er   
derfor  viktig  for  Innlandet  også  har  en  særskilt  satsing  på  realfag.   
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